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RO M Â N I A 
JUDEŢUL OLT 
COMUNA TUFENI  
CONSILIUL LOCAL 
 

PROCES  -  VERBAL 
Încheiat azi 31.07.2019 

 
                   Lucrările şedinţei Consiliului Local Tufeni, sunt deschise de domnul consilier 
CHIVU ILIE , în calitate de președinte de ședință , care arată că în conformitate cu prevederile 
art. 133 alin 1 din OUG 57/2019 privind Codul Administrativ şi în baza Dispoziţiei primarului  
nr.177 din 25.07.2019 a fost convocat Consiliul Local Tufeni în şedinţă ordinară  pentru data 
de 31.07.2019, orele 10,00 la sediul Consiliul Local Tufeni. 
                   Din consultarea condicii de prezenţă rezultă că la şedinţă participă 11 consilieri din 
totalul de 11consilieri , consiliul local îşi poate discuta şi aproba punctele înscrise pe ordinea 
de zi a şedinţei consiliului local.  
                     În conformitate cu prevederile art.135 alin 7 din OUG 57/2019 privind Codul 
Administrativ, republicată domnul viceprimar Vîlcea Radu , care a preluat atribuțiile domnului 
primar pe perioada conscediului e odihnă , supune spre aprobarea Consiliului Local Tufeni, 
ordinea de zi a şedinţei de consiliu aşa cum s-a luat la cunoştinţă din invitaţia nr.2128 din 

25.07.2019 comunicată   fiecărui consilier, după cum urmează: 
 
                    1. Raport prin care propune Aprobarea Execuției bugetului local de venituri și 

cheltuieli al comunei Tufeni județul Olt și bugetul instituțiilor publice subordonate Consiliului 

Local al comunei Tufeni la data de 30.06.2019. 

                            Prezintă contabil Zamfirecu Norica 

                          - Proiect de hotărâre privind Aprobarea Execuției bugetului local de venituri și 

cheltuieli al comunei Tufeni județul Olt și bugetul instituțiilor publice subordonate Consiliului 

Local al comunei Tufeni la data de 30.06.2019. 

                                      Iniţiator proiect  primar Șotae Eugen 

                         -  Raport de avizare al comisiei pentru programe de dezvoltare economico-
socială, buget-finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, agricultură, 
gospodărire comunală, servicii şi comerţ;   
                                                   Prezintă. Preşedinte comisie Vîlcea Radu 

              - Raport de avizare al comisiei pentru administraţie publică locală, juridică, 
apărarea ordinei şi liniştei publice, a drepturilor cetăţenilor. 

                                                     Prezintă. Preşedinte comisie Pușcoci Nicu 
                      -   Raport de avizare al comisiei pentru învăţământ, cultură, sănătate, protecţie –
socială, activităţi sportive şi de agrement. 
                                                     Prezintă. Preşedinte comisie Chivu Ilie 
                   2.Intrebări,interpelări,petiții. 
 
                                  
              Conform hotărârii consiliului local nr.37 din 29.06.2017  şi   în conformitate cu 

prevederile legale în vigoare,consiliul local a stabilit  ca lucrările şedinţei de consiliu începând 

cu luna iulie 2019  până în luna septembrie 2019  să fie  conduse de  domnul consilier CHIVU 

ILIE  în calitate de preşedinte de şedinţă. 
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               După prezentarea punctelor înscrise pe ordinea de zi a şedinţei consiliului local , 
domnul presedinte de sedinta consultă  consilierii locali dacă mai   sunt şi alte probleme 
urgente care trebuie introduse pe ordinea de zi a şedinţei consiliului local . 
                Nefiind şi alte puncte care ar fi trebuit introduse pe ordinea de zi a şedinţei 
Consiliului Local , în conformitate cu prevederile art.135 alin 7 din OUG 57/2019 privind 
Codul Administrativ, se supune la vot  şi este aprobată cu 11 voturi ,, pentru” de către cei 
11consilieri prezenţi la şedinţă.    
               Doamna secretară Ioniță Mariana , aduce la cunoștință domnilor Consilieri , 
modificarea legilației în sensul că de la 5 iulie 2019 a intrat în vigoare OUG 57/2019 privind 
Codul Adminitrativ , din care a  fost extras capitolul privind Consiliul Local și a fost listat și 
înaintat Președinților comisiilor de specialitate pentru a fi prezentat și dezbătut în comisie și 
pentru a se avea în vedere în continuare , a fi puse în practică și respectate prevederile în 
vigoare în ceea ce privește  constituirea , atribuțiile consiliului local, desfășurarea ședințelor , 
ordinea de zi, adoptarea hotărârilor . 
              De asemenea doamna secretară informează domnii consilieri de prevederile art.135 
alin 9 din OUG 57/2019 ,, în cazul neaprobării proiectului ordinei de zi , în condițiile 
prevăzute de alin 7 , nu se acordă indemnizația de ședință cuvenită consilierilor locali pentru 
ședința respectivă,,  precum și prevederile art.136 alin7 ,, avizul comisiei se transmite   
secretarului unității administrativ teritoriale, care dispune măsurile corespunzătoare înaintării 
lui către consilierii locale și către inițiatori , după caz, cel mai târziu în ziua ședinței.,, 
           În conformitate cu prevederile art.138 alin 4 din OUG 57/2019 privind Codul 
Administrativ, la şedinţa consiliului local  participă , doamna Zamfirescu Norica –consilier 
superior si d-na Paune Florentina , consilier cu atributiuni privind impozitele si taxele locale 
din partea compartimentului contabilitate.                   
      În conformitate cu prevederile art. 138 alin. 15 din OUG 57/2019 , secretarul comunei  
supune spre aprobarea consilierilor locali ,  procesul –verbal al şedinţei consiliului Local 
Tufeni din data de 28 iunie 2019. Nefiind contestaţii asupra conţinutului procesului – verbal al 
şedinţei din luna precedenta, se supune la vot şi este aprobat cu 11 voturi ,,pentru” de către cei 
11 consilieri  prezenţi la şedinţă. 
       Se trece la punctul 1 al ordinei de zi şi se dă cuvântul doamnei Zamfirescu Norica,  care 
prezinta Raportul privind Executia bugetului local de venituri și cheltuieli al comunei Tufeni 

județul Olt și bugetul instituțiilor publice subordonate Consiliului Local al comunei , la data de 

30.06.2019, iar in continuare domnul viceprimar prezinta Proiectul de hotarare si expunerea 

de motive privind sustinerea proiectului de hotarare initiat referitor la Executia bugetului de 

venituri și cheltuieli pe trimestrul II 2019. 

        Doamna contabilă Zamfirescu Norica ține să precizeze că avem încasări reduse la 

Alimentare cu Apă în sensul că înregistrăm plăți restante , întrucât cheltuielile nu sunt 

acoperite din încasări. 
          După prezentarea Raportului privind Execuția bugetară la 30.06.2019, domnul 
președinte de ședință propune domnilor consilieri a se trece la discuții pe marginea 
materialelor prezentate. 
           Domnul consilier Boață Sorinel , în cuvântul său arată că este de acord cu materialele 
prezentate privind execuția bugetară și în ceea ce privește alimentarea cu apă , arată că s-au 
înregistrat pirderi foarte mari la sapaturile de canalizare în sensul că în repetate rânduri au fost 
sparte conductele de apă , cât și la ssăspături și racordări. 
           Domnul consilier Florea Marian , propune ca salariatul de la serviciul de apă să citească 
contoarele și să încaseze consumul înregistrat timp de o săptămână fără a efectua alte lucrări 
de racordare. De asemenea arată că la comuna Movileni prețul este de 1,20 lei și se acoperă 
cheltuielile , deci trebuie să existe o explicație și o cauză care nu se justifică la localitatea 
noastră. Să se încaseze și la celelalte unități , singurele care să nu plătească să fie școlile , 
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pentru că tot noi plătim și cheltuelile materiale și servicii a unităților de învățământ din bugetul 
local. 
       Domnul consilier Purcaru Gheorghe , arată că la școli consumul de apă este mic , iar în 
toate orașele mari pentru unitățile de învățământ primăriile plătesc , dar să se facă verificări la 
abonații persoane fizice ,  să se sape la toți cetățenii  și să fie verificate racordările de la 
căminul unde este instalat apometru, iar consum mare se inregistrează și la islaz la consumul 
pentru animale, pentru care să plătească fermierii în funcție de efectivele de animale, pentru că 
aceștia au închis pe islaz chair și drumurile nu mai dă voie să se circule nici cu piciorul dar cu 
utilaje pe motiv că este proprietatea lor. 
        Domnul consilier Lungu Critian , în cuvântul său suține afirmația că este în școli 
consumul foarte mic , iar fermierii deținători de animale nu vor fi de acord să plătească, pe 
lângă aspectul că prețul/m.c este mic în comparație cu celelalte cheltuieli care s-au măjorat, 
singura explicație posibilă ar fi consumul nelegal. 
       Domnul consilier Dobre Mihail propune ca toți consilierii să participe la verificări în teren 
să se facă comparație cu consumul anterior și cu facturile înregistrate , să grupeze fiecare 
echipă cu câte un consilier pentru 50 de case și să fie verificate și apometrele . Precizează de 
asemenea că se plătește anticipat , mai mulți cetățeni dă o anumită sumă de bani urmând a se 
face verificare în teren prin citirea apometrului de persoana responsabilă. 
       Domnul consilier Tudora Dănuț, arată în cuvântul său că este posibil a fi făcute racordări 
până la intrarea în cămin pentru a nu se înregistra consumul de apă. 
      Domnul viceprimar Vîlcea Radu pe marginea problemelor ridicate consideră că nu este 
posibil să sapi la fiecare om la poarte să incriminezi că toată lumea fură , dar să aducă o listă 
cu persoane suspecte , care se știe că udă de la rețeaua publică sau are un consum mai mare 
față de consumul încasat , să se ia măsuri în cazul depistării anumitor cazuri de furt și 
racordări ilegale cât și cu cei rău platnici și astfel să determini și pre ceilalți să intre în 
legalitate și să achite la zi , așa cum achiți și consumul de curent că altfel te debranșează. In 
ceea ce privește Hotărârea de Consiliu privind trecerea la Compania de apă , urmează ca o 
echipă din partea companiei să se prezinte pentru întocmirea documentației necesare pentru 
delegarea gestiunii . 
     Comisiile de specialitate preyintă Rapoartele de avizare privind proiectul de hotărâre inițiat 
de domnul primar privind aprobarea Execuției bugetare. 
                     Nemaifiind discuţii pe marginea materialelor prezentate se supune la vot 
proiectul de hotărâre referitor la Aprobarea Execuției bugetului local de venituri și cheltuieli al 

comunei Tufeni județul Olt și bugetul instituțiilor publice subordonate Consiliului Local al 

comunei Tufeni la data de 30.06.2019, proiect ce este aprobat cu 11 voturi pentru, devenind 
astfel Hotărârea cu Nr.24. 

             In continuarea desfășurării ședinței domnul consilier Tudora Dănuț dă citire referatului 
întocmit de un grup de cetățeni privind închiderea accesului pe islazul comunal. 
            Este chemat să dea lămuriri în acest sens domnul inginer Petcu Florea, care arată că au 
mai fost astfel de probleme și în anul anterior, se ceartă între ei și  propune a se deplasa o 
comisie  la fața locului deoarece drumurile cadastrale nu fac parte din suprafața de 369 ha islaz 
și nu au fost închiriate proprietarilor de animale și mai mult decât atât nu au fost poziționate pe 
hartă la APIA. 
          Domnul consilier Purcaru , arată că nu se mai poate trece pe islaz deoarece proprietarii 
de oi și capre care au închiriat au și câini. Propune a se măsura drumurile și a se verifica care 
apar pe hartă ca drumuri cadastrale , iar pentru cei care au închis să li se pună în vedere a 
desface gardurile. 
           Domnul consilier Tudora Dănuț, spune a se împrejmui dacă este legal , dar să lase drum 
pe margine pentru ca oamenii să nu ocolească. 



 4

           Domnul consilier Florea Marian , menționează  că sunt drumuri făcute de oameni prin 
mijlocul islazului fără a fi cuprinse pe hartă , să se verifice care sunt legale. 
             Domnul consilier Lungu Cristian , consideră că este un abuz a închide islazul 
comunal, crescătorii de animale au drept de folosință nu au drept de proprietate asupra 
suprafeței de islaz închiriată. 
             Domnul consilier Dobre Mihail propune ca în urma verificărilor în teren să se facă 
înștiințări la cei care nu au respectat contractele deînchiriere. 
             Domnul consilier Chivu Ilie , ține să menționeze că nu este nimeni stăpâni pe 
suprafața comunei. 
            Domnul viceprimar , în cuvântul său arată că se va deplasa o comisie la fața locului 
pentru verificarea celor sesizate de cetățeni și să fie dat răspuns în scris la cele sesizate. 
            Trecând la discuții interpelări petiții și alte propleme pe raza comunei , domnul 
consilier Purcaru Ghorghe ține să aducă la cunoștință aspectul că sunt anumite drumuri pe care 
nu se poate trece cu combina și utilaje agricole din cauza salcâmilor și a vegetației necurățate 
în dreptul mai multor gospodării , a se pune în vedere proprietarilor sau moștenitorilor 
acestora. 
         Domnul consilier Lungu Cristian, propune a se curăța terenul din incinta Căminului de la 
Barza. 
           Domnul viceprimar ține să menționeze că nu mai sunt mulți beneficiare la ajutorul 
social , a avut foarte mult de curățat în cimitire dar nu mai are cu cine , arată că mai sunt și alte 
puncte prin care nu se poate trece cu mijloace de transport și propune a se prezenta tabele 
pentru a fi trimise adrese pentru defrișare. 
             Domnul consilier Chicu Ilie , propune a fi folosită motocoasa care a fost achiziționată 
cu utilajul pentru ISU pentru a se curăța terenurile și locurile publice. 
                Domnul preşedinte de şedinţă arată că au fost epuizate punctele înscrise pe ordinea 
de zi a şedinţe de consiliul local şi declară închise lucrările şedinţei, propunând ca ordinea de 
zi a şedinţei următoare să fie stabilită în funcţie de evenimentele şi documentele care vor fi în 
luna următoare. 

                    
                        Pentru care am încheiat prezentul proces-verbal. 
 
                       
 
 
 
                     PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ                                      
                          Consilier CHIVU ILIE ………… 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                       Secretar Ioniţă Maria……………….                                    
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